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Komise pro výchovu a vzdělávání Rady města Beroun (školská komise) 
 
 
 

Zápis č. 5/2018 
 

z jednání komise pro výchovu a vzdělávání (školská komise) konaného dne 1. 10. 2018 
 

od 16.00 hodin v zasedací místnosti u obřadní síně. 
 
 
 
Přítomni: 
 
Členové komise: Mgr. Luděk Trejbal, Mgr. Ivana Ečerová, PaedDr. Hana Fechtnerová, Mgr. Miroslava  
                            Holubová, Mgr. Antonín Leopold  
 
Hosté: Mgr. Ivan Kůs – starosta města, Ing. Simona Boldi – vedoucí odboru ŠVA, Marian Golis, zástupce  
           společnosti www.scio.cz, s. r. o. Praha 
 
Omluveni: Mgr. Jitka Haklová, Mgr. Eva Chlumská, Mgr. Eva Jakubová, Alena Mészárosová 
 
Tajemnice komise: Jitka Zálomová 
 
Ověřovatel zápisu: PaedDr. Hana Fechtnerová 
 
 
 
Program jednání: 
 

1. Zahájení – organizační záležitosti 
2. Kontrola plnění usnesení komise 
3. Informace z jednání zastupitelstva města a rady města 
4. Žádost společnosti www.scio.cz, s. r. o. Praha o vydání souhlasného stanoviska k působení nové školy 

na území města Berouna 
5. Přehled o zahájení šk. roku 2018/19 
6. Plavecký výcvik MŠ a ZŠ, stav a plán pro další období 
7. Různé 

  
 
       
 

                       Jednání 
 
 
 
K bodu 1 – Zahájení – organizační záležitosti 
 
Jednání školské komise zahájil a dále řídil její předseda Mgr. Luděk Trejbal, který určil zapisovatelem tajemnici 
komise paní Jitku Zálomovou. Dále přivítal na jednání komise starostu města Mgr. Ivana Kůse a vedoucí odboru 
školství a volnočasových aktivit Ing. Simonu Boldi.  
 
Předseda konstatoval, že komise je usnášeníschopná. 
 
Předseda komise jmenoval ověřovatelem zápisu PaedDr. Hanu Fechtnerovou. 
 
Dále navrhl program jednání, který byl schválen ve shora uvedeném znění. 
 
Usnesení:          Komise pro výchovu a vzdělávání schvaluje upravený program jednání.  
Hlasování:         5 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
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K bodu 2 – Kontrola plnění usnesení komise 
 
Kontrolu plnění usnesení komise provedl její předseda Mgr. Trejbal a konstatoval, že usnesení přijaté na 
minulém jednání komise bylo předloženo radě města. 
 
Zápisy č. 3 a 4/2018 z minulých jednání komise byly předloženy radě města k projednání. Usnesením  
č. 843/100RM/2018 ze dne 27. 6. 2018 rada města bere oba uvedené zápisy na vědomí.  
 
Usnesení:         Komise pro výchovu a vzdělávání bere uvedené informace na vědomí. 
Hlasování:   5 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
K bodu 3 – Informace z jednání zastupitelstva města a rady města 
 
Závěry rady města, které se týkají působnosti komise: 
Usnesení č. 844/100/RM/2018 ze dne 27. 6. 2018 se týká návrhu na stanovení platu ředitelce Mateřské školy 
Sluníčko Beroun, Vladislava Vančury 1154, příspěvkové organizace 
Usnesení č. 900/103/RM/2018 ze dne 15. 8. 2018, které se týká žádosti ZŠ Beroun – Závodí o schválení přijetí 
finančního daru – „Obědy dětem“ 
Usnesení č. 901/103/RM/2018 ze dne 15. 8. 2018 se týká žádosti ZŠ Beroun – Závodí o povolení výjimky 
z počtu dětí na třídu ve školním roce 2018/2019 
Usnesení č. 902/103/RM/2018 ze dne 15. 8. 2018 se týká žádosti ZŠ Beroun – Závodí o dotaci od města  
na zahraniční vzdělávací exkurzi 
Usnesení č. 903/103/RM/2018 ze dne 15. 8. 2018 se týká uzavření smlouvy o reklamě se společností VaK,  
a. s. Beroun při plaveckém výcviku žáků berounských MŠ a ZŠ 
 
 
K bodu 4 – Žádost společnosti www.scio.cz, s. r. o. Praha o vydání souhlasného stanoviska k působení 
nové školy na území města Berouna 
 
Předseda komise seznámil přítomné členy s žádostí společnosti www.scio.cz, s. r. o. Praha (dále jen scio), 
kterou obdržel starosta města. Žádost obdržely na vědomí také vedoucí odboru ŠVA Ing. Boldi a radní a členka 
školské komise Mgr. Chlumská. Společnost žádá město Beroun o vydání souhlasného stanoviska podle § 147 
odst. 1 písm. p) školského zákona s umístěním základní školy na území města. Toto stanovisko je přílohou 
žádosti o zápis školy do rejstříku škol a školských zařízení. Na jednání komise se dostavil pan Marian Golis, 
zástupce společnosti scio, kterému předseda komise předal slovo. Pan Golis seznámil členy komise se 
záměrem zřízení základní školy v Berouně a také s celou koncepcí a metodikou fungování těchto škol. Jedná 
se o alternativní vzdělávání, maximální kapacita škol je 150 žáků, školy jsou zřizovány od 1. do 9. ročníku. 
Podstatou je studijní autonomie, jsou zde věkově propojené skupiny žáků, neexistují zde tradiční třídy a učitelé, 
skupiny mají tzv. průvodce. Společnost scio oslovila skupina rodičů z Berouna a okolí, která má zájem o zřízení 
této školy.  
Členové komise dále diskutovali se zástupcem scio o věcech, které je zaujaly při jeho prezentaci. Na závěr 
komise přijala následující usnesení. 
 
Usnesení:         Komise pro výchovu a vzdělávání doporučuje radě města vydat souhlasné stanovisko podle    
                          § 147 odst. 1 písm. p) školského zákona k působení scio školy na území města Berouna  
                          za podmínky, že město Beroun se nebude podílet na zajištění materiálních a prostorových  
                          podmínek pro vznikající scio školu. Zahájení provozu dalšího školského zařízení   
                          pravděpodobně navýší kapacitu pro žáky základní školy. 
                           
Hlasování:        5 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
 
K bodu 5 – Přehled o zahájení šk. roku 2018/19 
 
Předseda komise seznámil přítomné s počty žáků v berounských základních školách v letošním školním roce. 
Zároveň bylo provedeno srovnání s předcházejícími lety, kdy bylo konstatováno, že v berounských základních 
školách dochází stále k nárůstu počtu žáků. Jedná se zejména o 2. stupeň, kdy do Berouna přecházejí žáci 
z obcí, které mají základní školy pouze s 1. stupněm. 
V mateřských školách v Berouně je kapacita stále naplněna, i když v letošním školním roce došlo k nárůstu 
kapacity v Mateřské škole Beroun, Tovární 44. Zde byla nově otevřena třídy pro nejmenší děti s kapacitou 15 
míst.  
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Usnesení:            Komise pro výchovu a vzdělávání bere informace na vědomí. 
Hlasování:           5 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
K bodu 6 – Plavecký výcvik MŠ a ZŠ, stav a plán pro další období 
 
Plavecký výcvik v berounských mateřských a základních školách probíhá v letošním roce stejně jako 
v předcházejících letech. Na výuku plavání v podzimních měsících obdrželo město opět příspěvek od Vak 
Beroun ve výši 90 tis. Kč. Tento příspěvek bude rozdělen mezi školy, která mají naplánovaný plavecký výcvik 
v podzimních měsících. Rozdělení vychází z nákladů Plavecké školy na plaveckou výuku. Na jarní plavání bude 
příspěvek pro školy opět hrazen z rozpočtu města. 

 
Usnesení: Komise pro výchovu a vzdělávání bere informace na vědomí. 
Hlasování:   5 pro – 0 proti – 0 zdržel se 
 
 
K bodu 7 - Různé 
 
Mgr. Kůs seznámil přítomné členy komise se současným stavem navýšení kapacit základních škol v Berouně. 
V červnu byla zahájena přístavba pavilonu u 2. ZŠ Beroun a 24. 9. byl položen základní kámen přístavby 
základní školy na Závodí. Navýšením kapacity těchto škol bude také řešen problém s počty žáků, kteří přichází 
do berounských škol na 2. stupeň z okolních vesnic. Vzhledem k tomu, že dochází v poslední době ke 
stížnostem rodičů těchto žáků, že v Berouně není dostatek míst ve školách, bude v druhé polovině října svoláno 
jednání ředitelů škol a starostů „spádových“ obcí v této záležitosti. Dle školského zákona není povinnost zajistit 
potřebná místa k plnění povinného vzdělávání pro tyto žáky na městu Beroun, ale na obci, ve které mají tito žáci 
trvalý pobyt.  
 
Mgr. Leopold se dotázal na řešení dopravní situace na Wagnerově náměstí. Odbor ŠVA zajistí na příští jednání 
komise účast zástupce příslušného odboru a informace o současném stavu.   
 
Předseda komise poděkoval přítomným za práci v uplynulém období činnosti školské komise.  
 
Na závěr poděkoval starosta města Mgr. Kůs všem členům za dosavadní práci ve školské komisi.  
 
 
Po vyčerpání programu předseda komise ukončil její jednání v 17.35 hodin. 
 
 
 
 
 
Zapsala: Jitka Zálomová 
 
 
 
 
 
 
Ověřila: PaedDr. Hana Fechtnerová 
 
 
 
 
 
 
Předseda komise: Mgr. Luděk Trejbal 
 

 


